
I-1/5-7/2009. ikt.sz. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2009. április 20-án 
megtartott rendkívüli ülésén, a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 

Novák Imre   alpolgármester   
dr. Ágoston Sándor  képviselő  
Horváth László  képviselő 
Földi Imre   képviselő 
Dékány József  képviselő 
Kondacs György  képviselő 
Csatári Lajos   képviselő  
Nyuzó Marietta  képviselő 
Kiss Károly   képviselő 
Pihurik Katalin  képviselő 
Kanó József   képviselő 
Földesi Zoltán  képviselő  
Balogh Csilla   jegyző 
Valánszki Róbert  aljegyző 

 
Távolmaradt: Kiss Gábor   képviselő  
 
 
Jegyzőkönyvvezető:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
 
Meghívottak: Gyányi Irén szociális főelőadó, Szarka Andrea műszaki ügyintéző, Dr. Kulcsár 
László ügyvéd.  
 
 
Pap Tibor polgármester – üdvözli a rendkívüli képviselő-testületi ülésen megjelenteket. 
 
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselő-testület létszáma:  
13 fő. 

A polgármester a napirendek ismertetésére tér át.  
 
       Napirendi javaslat: 
 

1. A Szociális Földprogram működéséről szóló önkormányzati rendelet 
módosítása.  
Előadó: Gyányi Irén szociális főelőadó  

 
2. Iparterületi üzemcsarnok építéséhez kapcsolódó üzleti és marketing terv 

elkészíttetésének megrendelésével kapcsolatos döntéshozatal.  
Előadó: Szarka Andrea műszaki ügyintéző 
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3. Kerékpárút hálózat III. ütemének elkészítésével kapcsolatos ajánlat 

megtárgyalása és döntéshozatal.  
Előadó: Szarka Andrea műszaki ügyintéző 

 
4. A Ladányi szobor megvilágításával kapcsolatos munkálatok ügyében 

döntéshozatal. 
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
5. A József Attila Művelődési Ház udvar rendezésének megvalósításával 

kapcsolatos döntéshozatal.  
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
6. A tőkerészi kút felújításával kapcsolatos döntéshozatal. 

Előadó: Feke László műszaki irodavezető  
 

7. A közfoglalkoztatási program megvalósításához betonelem-gyártó eszközsor 
megvásárlásával kapcsolatos előterjesztés megtárgyalása és döntéshozatal.  
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
8. A gazdasági válsághelyzetből adódó feladatok áttekintése. 

Előadó: Pap Tibor polgármester 

 
9. Bejelentések  

 
 
A polgármester kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb önálló 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselők nem indítványoznak egyéb önálló napirendet.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
130/2009.(IV.20.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2009. április 20-án tartandó 
rendkívüli ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. A Szociális Földprogram működéséről szóló önkormányzati rendelet 
módosítása.  
Előadó: Gyányi Irén szociális főelőadó  

 
2. Iparterületi üzemcsarnok építéséhez kapcsolódó üzleti és marketing terv 

elkészíttetésének megrendelésével kapcsolatos döntéshozatal.  
Előadó: Szarka Andrea műszaki ügyintéző 

 



 3

3. Kerékpárút hálózat III. ütemének elkészítésével kapcsolatos ajánlat 
megtárgyalása és döntéshozatal.  
Előadó: Szarka Andrea műszaki ügyintéző 

 
4. A Ladányi szobor megvilágításával kapcsolatos munkálatok ügyében 

döntéshozatal. 
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
5. A József Attila Művelődési Ház udvar rendezésének megvalósításával 

kapcsolatos döntéshozatal.  
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
6. A tőkerészi kút felújításával kapcsolatos döntéshozatal. 

Előadó: Feke László műszaki irodavezető  
 

7. A közfoglalkoztatási program megvalósításához betonelem-gyártó eszközsor 
megvásárlásával kapcsolatos előterjesztés megtárgyalása és döntéshozatal.  
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
8. A gazdasági válsághelyzetből adódó feladatok áttekintése. 

Előadó: Pap Tibor polgármester 

 
9. Bejelentések  

 
 
 
1. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a Szociális 
Földprogram működéséről szóló önkormányzati rendelet megtárgyalása. 
A rendelettervezetet a Szociális és Egészségügyi Bizottság, valamint a Pénzügyi Bizottság is 
véleményezte ülésén.  
A polgármester megadja a szót Kondacs György bizottsági elnök részére.  
Kondacs György a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság a 
rendelettervezetben foglaltakkal egyetért, azt elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság ülésén szintén megtárgyalta 
a rendelettervezetet, amelyet egyhangúlag elfogadásra javasol a képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, szó volt a bizottsági ülésen arról is, hogy az 
együttműködési nyilatkozatba a garanciális elemek be vannak építve (a rendelettervezet 2. 
számú függeléke). A helyszíni ellenőrzés vetődött még fel az ülésen.  
Az igényeket folyamatosan lehet benyújtani, jelenleg 5.400 db csibére van igény beadva.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a rendelet megalkotásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
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megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

9/2009.(IV.21.) ör. RENDELETÉT 
a Szociális Földprogram működéséről  

 
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
 
2. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely az 
iparterületi üzemcsarnok építéséhez kapcsolódó üzleti és marketing terv elkészíttetésének 
megrendelésével kapcsolatos előterjesztés megvitatása.  
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztést Szarka Andrea műszaki ügyintéző készítette, 
megadja a szót részére.  
Szarka Andrea műszaki ügyintéző – elmondja, pályázat benyújtásához szükséges az üzleti és 
marketing terv elkészíttetése. 
A pályázati konstrukció keretében a projekt előkészítés költségeinél a terv elkészítésének díja 
elszámolható, melynek maximális értéke nettó 1,8 M Ft lehet. 
Az ügyintéző elmondja, hogy új inkubátorház esetében a pályázónak vállalnia kell, hogy a 
projekt befejezését követő 3 év elteltével legalább 4 új vállalkozás költözik be, melyet bérleti 
szerződéssel kell igazolni, illetve 3 év elteltével a tartósan bérbe adható területek 40 %-át, és 5 
év elteltével a 80 %-át bérbeadással hasznosítja. 
A bizottság az elhangzottak ellenére javasolja az üzleti és marketing terv elkészíttetését, 
valamint a pályázat benyújtását.  
Pap Tibor polgármester – bízik benne, hogy a megvalósulás időszaka alatt, valamint az 
üzemeltetés megkezdéséig a gazdasági helyzet alakul, illetve találnak olyan partnereket, 
akikkel a megvalósítás létre jön.  
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy az 50 %-os önerőt magasnak tartja, amelyre 
véleménye szerint a kötvényből származó hozam nem lesz elegendő.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a beruházás összköltségét lecsökkentették, amire 
az új pályázati kiírás lehetőséget ad. Az önerő minimális szüksége 40 millió forint, 
számításaik szerint ez 50 millió forint lesz. Tehát 50 millió forintból 100 millió forintos 
programot tudnak megvalósítani.  
Az üzemcsarnok kisebb lesz az eredetileg tervezettől, 1 szociális blokk, 1 iroda lesz benne. Az 
üzemcsarnok hosszában szabadon bővíthető lesz.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a műszaki ügyintéző az ülésen 
elhangzottakat már ismertette, amit nem kíván megismételni. 
A bizottság egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, azt elfogadásra javasolja a testület 
felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 



 5

Aki egyetért azzal, hogy a pályázat benyújtáshoz szükséges üzleti és marketing terv 
elkészítésével a MITT Befektetésszervezési Zrt-t bízzák meg bruttó 2.160.000,- Ft-os 
díjazásért kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 10 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
131/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Dél-alföldi 
Operatív Program Ipari területek, ipari parkok és vállalkozói inkubátorházak 
infrastrukturális fejlesztése (DAOP-2009-1.1.1/A) kódszámú pályázat benyújtáshoz 
szükséges Üzleti és marketing terv elkészítésével az MITT Befektetésszervezési Zrt-t 
(6723 Szeged, Római krt. 21.) bízza meg bruttó 2.160.000,- Ft-os díjazásért.  
 
A képviselő-testület az üzleti és marketing terv elkészítéséhez szükséges forrást az 
önkormányzat 2009. évi költségvetés fejlesztési célú tartalék terhére biztosítja.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert a vonatkozó szerződés aláírásával.   

 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
Határidő: a pályázat benyújtása - 2009. május 15. 

 
 
 
3. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
kerékpárút hálózat III. ütemének elkészítésével kapcsolatos ajánlat megtárgyalása és 
döntéshozatal.  
Az előterjesztést szintén Szarka Andrea műszaki ügyintéző készítette, a polgármester megadja 
a szót részére.  
Szarka Andrea műszaki ügyintéző – elmondja, hogy a  Dél-Alföldi Operatív Program 
„Kerékpárforgalmi hálózat fejlesztése” (DAOP-2009-3.1.2/A) kódszámú pályázati kiírás 
keretében a kerékpárút hálózat III. ütemének fejlesztésére nyílik lehetőség. Sikeres pályázat 
esetén az Árpád utca és a tekercselőüzem bejárója között építendő kerékpárút fejlesztése 
valósítható meg. 
A pályázati felhívásra történő projekt benyújtásra a Magyar Pályázatkészítő Iroda Zrt. az 
alábbi ajánlatot tette: 
Pályázatírás:  A pályázat elkészítésének sikerdíja a pályázattal elnyert támogatási összeg 
nettó 2 %-a + ÁFA, de minimum nettó 2.000.000,- Ft + ÁFA, amely sikerdíj kizárólag a 
pályázat támogatása esetén illeti meg a cégüket. A sikerdíj a támogatásról szóló értesítés 
kézhezvételét követően kerül kiszámlázásra. Jelen ajánlatuk 2009. április 23-ig érvényes. 
A pályázat keretében az alábbi támogatható tevékenységre nyílik lehetőség: négy- és 
ötszámjegyű (összekötő, bekötő) utak külterületi, illetve belterületi átkelési szakaszai mentén 
a mindennapos közlekedés részére, közlekedésbiztonsági, hivatásforgalmi, közlekedési célú 
kerékpárutak kerékpárforgalmi létesítmények építésére. 
Támogatás mértéke:  
A projekt elszámolható költségének maximum 95 %-a. 
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Támogatás összege:  
A jelen pályázat keretében igényelhető támogatás összege minimum 30 millió Ft, maximum 
200 millió Ft.  
A projekt várható bekerülési összköltsége: 45-50 millió Ft. 
A pályázat benyújtása 2009. május 2. és 2009. június 4. között lehetséges.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Szarka Andrea ügyintézőnek az elmondottakat.  
Megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság ülésén az 
előterjesztést megtárgyalta. A bizottság a pályázat benyújtásával egyetért, valamint azzal is, 
hogy a pályázat elkészítésével és annak határidőre történő benyújtásával a Magyar 
Pályázatkészítő Iroda Zrt-t bízzák meg, sikeres pályázat esetén a pályázattal elnyert 
támogatási összeg nettó 2 %-a + ÁFA, de minimum nettó 2.000.000,- Ft sikerdíjért. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
 

Határozat: 
132/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy pályázatot nyújt 
be a Dél-alföldi Operatív Program Kerékpárforgalmi hálózat fejlesztése (DAOP-2009-
3.1.2/A) kódszámú pályázati felhívásra, melyben a Kerékpár-úthálózat III. ütemének 
fejlesztését célozza meg (Árpád utca és a Tekercselőüzem bejárója között építendő 
szakasz).  
A pályázat elkészítésével és annak határidőre történő benyújtásával a Magyar 
Pályázatkészítő Iroda Zrt.-t (1139 Budapest, Pap Károly u. 4-6.) bízza meg sikeres 
pályázat esetén a pályázattal elnyert támogatási összeg nettó 2 %-a + ÁFA, de 
minimum nettó 2.000.000,- Ft sikerdíjért.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert a szerződés aláírásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  a pályázat benyújtása - 2009. május 2. és 2009. június 4. között - 

 
 
 
 
4. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a Ladányi 
szobor megvilágításával kapcsolatos munkálatok ügyében döntéshozatal. 
A szobor esti, éjszakai megvilágítása nemcsak esztétikai élmény, vagyonvédelmi szempontból 
is fontos.  
Az előterjesztésben le van írva, hogy három cégtől kértek árajánlatot, a megkeresésre két cég 
küldte meg ajánlatát.  



 7

- Explicit Elektronics Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. Budapest, Zsigmond u. 17. sz. 
Ajánlata: bruttó 536.400,- Ft 

- Tímár és Társai Befektetési, Finanszírozási és Vállalkozást Szervező Kft. Pécs 
Ajánlata: bruttó 699.600,- Ft. 

A Pénzügyi Bizottság ezen előterjesztést is megvitatta ülésén. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, a bizottsági ülésen elhangzott, 
hogy az ajánlatokat ne fogadják el, keressenek olcsóbb megoldást. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bizottsági ülésen felvetődött, hogy az E.ON Zrt-
vel közösen keressenek megoldást a szobor megvilágításra vonatkozóan. Elhangzott, hogy a 
hősi emlékmű megvilágításához hasonló megoldás megfelelő lenne. 
A polgármester megadja a szót Dékány József képviselő részére. 
Dékány József képviselő – elmondja, hogy így is nagyon sokat költöttek a szobor 
megvalósítására, újabb ráfordítást nem javasol, véleménye szerint a közvilágítás elegendő.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, hogy keressenek olcsóbb megoldást kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat  és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 
Határozat: 
133/2009.(IV.20.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete nem támogatja a Ladányi 
Mihály szobor megvilágítását. 
A képviselő-testület keresi az alacsonyabb költséggel történő megvalósítás 
lehetőségét.  
 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
Határidő: folyamatos  
 
 
    

5. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az ötödik napirendi pont megtárgyalására, amely a József 
Attila Művelődési Ház udvar rendezésének megvalósításával kapcsolatos előterjesztés 
megtárgyalása.  
Az előterjesztést Feke László műszaki irodavezető készítette. 
Ez év februárjában elkészíttették az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési 
Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény intézményegysége udvarának átépítési és 
növénytelepítési engedélyezési tervét, melynek a növénytelepítési részével az intézményt 
segítő alapítvány 600.000,- Ft vissza nem térítendő támogatást nyert az udvar kertészeti 
felújítására. A terv érintette a szabadtéri színpaddal szemben lévő elavult asztalokkal és 
padokkal felszerelt nézőteret is. Ez a műszaki tartalom azonban nem volt támogatható, így 
megvizsgálták a megvalósítás lehetséges költségvonzatait. A terv szerint 4 szinten 15 cm-es 
szintkülönbségekkel teraszos elrendezéssel képzelte el a tervező a kialakítást. Minden szinten 
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színpadra merőleges hossztengellyel rendelkező 6 személyes asztalsorok kerülnek 
elhelyezésre másfél méter széles közlekedő sáv biztosításával. A közlekedő sávok trapéz 
alaprajzi formájú terasz két szárára kapcsolódnak, ahonnan mind a színpad, mind az épület 
felőli járdára való lejutás tereplépcsőn keresztül biztosítva van. A fenti elvek alapján a terasz 
tervezett befogadó képessége 144 fő lesz. Szerkezeti kialakítását tekintve 25 cm vastag 
kavicságyon 4 cm homokágyazatba rakott 4-6 cm vastag szürke kiselemes térburkoló kőből 
létesül, monolit vasbeton gerendába elhelyezett előre gyártott szegélykő keretezéssel. Az 
épület felőli + 0,6 m magas terasz szint és ± 00 járdaszint közötti  szintmagasság lezárására 
előre gyártott beton növény-támfalelem kerül lépcsőzetes kialakítással beépítésre, amelybe 
tetszés szerinti növényzet telepíthető. A kialakítás költségelőirányzata az alábbiak szerint 
alakul: 

Térburkolat-építési munkák anyaggal és munkadíjjal: 4. 100. 000,- Ft (B0) 
24 db asztal és a hozzá tartozó 144 db szék: 1. 100. 000,- Ft (B0) 
Összesen:  5. 200. 000,- Ft (B0) 

A fenti beruházás nem tartalmazza a szabadtéri színpad felújítását, lefedését; az előtte lévő 
aszfalt burkolat felújítását, valamint a belső bekötőút felújítását, kiépítését. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnöke részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság javasolja, 
hogy a művelődési ház szabadtéri színpad nézőterének térburkolat-építési és eszközbeszerzési 
munkálatait az önkormányzat karbantartó részlegével és a közhasznú foglalkoztatottakkal 
végeztessék el. A megvalósításhoz szükséges forrást (bruttó 5.200.000,- Ft-ig) a 2008. évi 
költségvetés fejlesztési célú pénzmaradványának terhére biztosítsák.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
134/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Általános 
Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézményegysége szabadtéri színpad nézőterének térburkolat-építési és 
eszközbeszerzési munkálatait az önkormányzat karbantartó részlegével és a közhasznú 
foglalkoztatottakkal elvégezteti bruttó 5.200.000,- Ft-ig a 2008. évi költségvetésének 
fejlesztési célú pénzmaradványának terhére. 
 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
 
6. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a hatodik napirendi pont megtárgyalására, amely a Tőkerészi 
kút felújításával kapcsolatos előterjesztés megtárgyalása.  
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Az elmúlt években több alkalommal is lakossági jelzések erősítették meg azt a gondolatot, 
hogy az Eötvös utca és Tompa utca sarkán található ártézi kutat, mint a településen fellehető 
utolsó ilyen jellegű műtárgyat és környezetét méltó módon felújíttassák és megőrizzék az 
utókor számára.  
2006. évben megkeresték Dévaványa és a környező települések műkőkészítő vállalkozásait 
azzal a céllal, hogy legyenek partnerek a helyreállításban. Sajnos nem akadt vállalkozó, így 
további keresgélés után jutottak el a gyulai székhelyű Alföldi Műemlékhelyreállító Kft-hez, 
akitől csak a műköves munkák elvégzésére anyaggal és munkadíjjal együtt 956.000,- Ft-os 
árajánlatot kaptak. A műkőkészítő munkálatokon kívül szükséges a kút vízgépészeti felújítása 
is, valamint térburkolat-építési, kertépítészeti és villamos munkák elvégzése is. Az elmúlt 
évek költségvetései nem tették lehetővé a felújítást, így most újból elővették a terveket és 
ismételt árajánlatkérésekkel aktualizálni kívánják a felújítás teljes költségvetését. Az ajánlatok 
jelen előterjesztés írásáig nem érkeztek meg, így a szükséges a beruházási költség bemutatását 
a soron következő testületi ülésen teszik meg.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki egyetért azzal, hogy a Tőkerészi kút és környezetének felújítására vonatkozó 
költségtervezetet a műszaki iroda készíttesse el és azt a következő testületi ülésre terjessze elő 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
135/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Tőkerészi kút 
és környezetének felújítására vonatkozó költségtervezetet a műszaki iroda készíttesse 
el és azt a következő testületi ülésre terjessze elő. 

 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
 
7. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a hetedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
közfoglalkoztatási program megvalósításához betonelem-gyártó eszközsor megvásárlásával 
kapcsolatos előterjesztés megtárgyalása. 
A polgármester elmondja, hogy a Képviselő-testület által elfogadott Dévaványa Város 
Közfoglalkoztatási Tervének célja, hogy a munkára képes tartósan munkanélküli személyek a 
korábbinál fokozottabb mértékben vegyenek részt valamely közfoglalkoztatási formában 
annak érdekében, hogy rendszeres jövedelemhez jussanak. A terv részletesen tartalmazza a 
tervezett munkafeladatok megnevezését és felsorolását, melyek között szerepel a közterületi 
utak, járdák, valamint csapadékvíz-elvezető csatornák karbantartása, felújítása is. 
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Mind a járdák, mind a csapadékvíz-elvezető árkok felújításánál célszerűnek látszik előre 
gyártott betonelemek felhasználása, mivel azok a helyszíntől függetlenül optimálisabb 
körülmények között és időben, egy jól szervezett telephelyen - „előregyártó kisüzemben”- 
előállíthatóak és azt követően az adott helyszínen felhasználhatóak. Az előregyártás előnye 
többek között az, hogy a szükséges adalék és kötőanyagokat nem kell az építési helyszínekre 
több részletben kiszállítani, azt a beépítésig őriztetni, illetve az elkészült betontermék 
utókezelése is jóval egyszerűbb. Az elmúlt évtizedek tapasztalatai azt mutatják, hogy az 
építőipari normagyűjtemények által meghatározott és a szabványokban előírt minőségű 
betonok előállításához szükséges anyagok rendre kevésnek bizonyultak, azokból rendszeresen 
eltulajdonítottak. 
Az 1998-as 100 fős sikeres közmunkaprogram már bizonyította, hogy szervezett keretek 
között több ezer mederburkoló lap legyártása és beépítése megvalósítható. Az elmondottakból 
kiindulva arra a következtetésre jutottak, hogy érdemes lenne megvizsgálni egy kisbetonelem 
előállító gépsor megvételét és üzembe helyezését. 
A kínálati piacot körbejárva Debrecenben a Rőth és Fiai Kft-nél (4225 Debrecen-Józsa, 
Kismacs u. 10. szám alatti) találtak eladó sablonokat rázóasztalokkal, betonkeverő géppel 
kompletten.  
Profilváltás miatt az előterjesztésben felsorolt eszközöket kínálják eladásra. 
Az előterjesztésben felsorolt eszközök ára 2.300.000,- Ft + ÁFA. A vállalkozó által gyártott 
termékek közül egyedül a 38 x 24 x 20 cm-es beton pincefalazó blokk rendelkezik Építésügyi 
Minőségellenőrző Innovációs Rt. vizsgálati jegyzőkönyvével, amelyet a vállalkozó a 
rendelkezésre bocsátott. Amennyiben eladásra is szeretnének terméket előállítani, akkor az 
ÉME engedélyek megszerzését a továbbiakban az önkormányzatnak kell beszerezni, melynek 
költségei még nem ismertek. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke képviselő – a bizottság támogatja az eszközsor 
megvásárlását.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Dékány József képviselő részére. 
Dékány József képviselő – véleménye szerint célszerű lenne betonelemeket értékesítésre is 
előállítani.  
Pap Tibor polgármester – már elmondta, hogy amennyiben eladásra is szeretnének terméket 
előállítani, akkor az ÉME engedélyek megszerzése szükséges, amely további költségeket 
jelent. Véleménye szerint egyelőre elegendő lesz saját célra elemeket előállítani.  
A polgármester  megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – a  bizottsági ülésen is elmondta, hogy legyen olyan elem, 
amivel árokmeder burkoló elemek gyártásra is lehetséges. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére. 
Pihurik Katalin képviselő – meg kell szervezni az elkészített anyagok őrzését, mivel az 
előterjesztésben is olvasható, hogy történtek eltulajdonítások.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az előre gyártott elemek telephelyen lesznek 
tárolva, a helyszínen pedig beépítésre kerülnek. Úgy gondolja, hogy a beépített járdalapokat, 
mederlapokat nem tulajdonítja el senki.   
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a betonelem gyártásához szükséges eszközsort a Rőth és Fiai Kft-től 
2.300.000,- Ft + ÁFA egységáron megvásárolják kéri, az kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
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Határozat: 
136/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
közfoglalkoztatás kapcsán felmerülő járda, valamint csapadékvíz-elvezető csatornák 
karbantartásának és felújításának elősegítése érdekében a betonelem gyártásához 
szükséges eszközsort a Rőth és Fiai Kft-től (4225 Debrecen-Józsa, Kismacs u. 10.) 
2.300.000,- Ft + ÁFA egységáron megvásárolja.  
 
A képviselő-testület a szükséges forrást az önkormányzat 2009. évi költségvetés 
fejlesztési célú tartalék terhére biztosítja.  
 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
 
 
8. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a nyolcadik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
gazdasági válsághelyzetből adódó feladatok áttekintésével kapcsolatos.  
A polgármester elmondja, hogy Békés Megye Önkormányzatának elnöke Domokos László a 
megye polgármesterei részére fórumot tartott, ahol felhívta a figyelmet arra, hogy milyen 
nehézségekkel állnak szemben.  
A tanácskozásra akkor került sor, amikor még nem lehetett tudni, hogy lesz-e előrehozott 
választás, vagy sem.  
Szó volt arról, hogy az iparűzési adót tervezik eltörölni. Bekövetkezett az, hogy jelentős 
megszorítások lesznek, amely többlet költséget jelent. Említette a bevételi forráskiesést az 
iparűzési adó oldaláról, a többlet költségeknél látható az áfa 20 %-ról 25 %-ra történő 
emelése. Az önkormányzat és a lakosság végfogyasztó, így az 5 % plusz kiadást jelent. Szó 
volt a hitelfelvételről is. Az elnök úr elmondta, hogy többféleképpen indokolt cselekedni, 
többek között a lakosság figyelmét is fel kell hívni, hogy önmagukért próbáljanak valamit 
tenni, mivel elvárásuk van az állam, az önkormányzat, a társadalom felé. A polgármester 
néhány példát említ.  
Szó volt a vállalkozásoknak történő segítségnyújtásról, mivel a vállalkozások egyre nehezebb 
helyzetbe kerülnek. Felvetődött, hogy a vállalkozások forgóeszköz hitelezésében, a 
vállalkozások stabilizálásában is jó lenne az önkormányzatoknak segítséget nyújtani. Az 
elnök úr a megyei önkormányzat példáját említette, hogy 300 millió forintosos keretet 
szavazott meg a megyei önkormányzat képviselő-testülete ilyen jellegű célra. Az elnök úr 
javaslatként elmondta, ha megteheti a település az iparűzési adónál az adóalap felsőhatárát 
növelheti (pl. Orosháza 2 millió forintra emelte az adóalapot, Békés 1 millió forintra). Több 
település polgármestere elmondta, hogy az iparűzési adóból származó bevétel szerepel az 
egyébként is feszített 2009. évi költségvetésben.  
Javasolták, hogy minden település nézze át a ciklusprogramját, valamint a 2009. évi 
költségvetését, készüljön egy válságköltségvetésre, válságintézkedési csomagra, mit fog tenni, 
ha az elmondottak bekövetkeznek.  
Felvetődött az is, hogy a közbiztonsági helyzetért is felel a települési önkormányzat. A 
polgárőrség támogatása nagy segítség, de a problémahalmazhoz ez kevés, mindenképpen 
valamilyen módon ezen a téren változtatni szükséges. Felvetődött a helyi közbiztonsági 
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szervezet felállítása, amely az önkormányzathoz kapcsolódna, hasonlóképpen a közterület 
felügyelethez, de városőrség címszó alatt. Ilyen szervezet a megye több településén már 
működik. A feladatot a közfoglalkoztatottakkal meg lehetne oldani.  
Felvetődött az is, hogy több radikális civilszervezet van a megyében is, akikkel jó lenne 
vigyázni, mivel hamar kezelhetetlenné válik a helyzet. Bizonyos politikai erők erre tudatosan 
rá is játszanak. Javasolja, hogy az ilyen jelenségek ellen egységesen álljanak ki, ne pedig 
mellé álljanak.  
Az út a munkához programmal kapcsolatosan jó néven vette az elnök úr a megkereséseket (a 
megyei intézmények vonatkozásában), együttműködési megállapodás megkötésére 
hajlandóak. 
A tartalmas együttműködéshez kapcsolódóan az elnök úr elmondta, hogy a megyei 
programiroda segítségét ígérte a városnaphoz kapcsolódóan a megyejárás ügyében.  
Javaslatként hangzott el még a továbbtanulók támogatása, gondoltak azokra, akik a Bursa 
Hungarica keretein belül nem támogathatók (pl. költségtérítéses képzésben résztvevő 
tanulók). A polgármester véleménye szerint az ilyen terheket nem lenne igazán célszerű 
bevállalni.  
A polgármester elmondja látható, hogy rövid időn belül milyen hatások várhatók, javasolja a 
költségvetési egyeztető munkacsoport működését, úgymond feleleveníteni – a csoport részére 
a költségvetés elfogadását követően is hagytak feladatot – és ki kell alakítani egy olyan 
stratégiát, amely mentén a kezdődő problémákat próbálják orvosolni.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – a vállalkozások forgóeszköz hitelezését nem tudja 
támogatni, mivel az önkormányzatnak nem lesz elegendő pénze a kötelezően ellátandó 
feladatokra sem. Hallható, hogy az Önkormányzati Minisztériumon belül is komoly 
megszorítások várhatóak, amely az önkormányzatokat érinteni fogja.  
A képviselő feleslegesnek tartja, hogy most hozzanak válságkezelő intézkedést. 
A képviselő tájékoztatja a jelenlévőket, hogy április 26-án a katolikus templomban a kegyeleti 
emléktábla avatásán fog részt venni. A Jobbik Magyarországért Mozgalom, valamint a 
Magyar Gárda képviselői kérték meg arra, hogy a kegyeleti emlékbeszédet tartsa meg. 
Kegyeletsértőnek tartotta volna a képviselő, ha a visszautasítja a beszéd megtartását.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – szeretné, ha elmondottak a televízió nyilvánossága előtt is 
elhangoznának. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a munkaterv szerint megtartásra kerülő testületi 
ülésen szintén elmondja az elhangzottakat, addig még több információhoz is fognak jutni. 
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselő részére. 
Nyuzó Marietta képviselő – röviden szól a szociális ellátórendszerről, annak változtatásáról, 
változtathatóságáról.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kanó József képviselő részére. 
Kanó József képviselő – véleménye szerint nem érkezett még el az idő, hogy ezzel a témával 
foglalkozzanak, most még csak hangulatkeltésnek tartja.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére. 
Pihurik Katalin képviselő – egyetért azzal, hogy a polgármester által elmondottak a 
munkaterv szerinti testületi ülésen is hangozzanak el. A Szociális Bizottságban tapasztalják, 
hogy egyes emberek önmagukért nem tesznek semmit, ezen kellene változtatni.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kanó József képviselő részére. 
Kanó József képviselő – javasolja, hogy a polgármester úr által elmondottakat jelenjenek 
meg a Dévaványai Hírlapban.  
Pap Tibor polgármester – a helyi újságban ezzel kapcsolatban fog megjelenni egy cikk, 
valamint a televízió nyilvánossága előtt is elfogja mondani az elhangzottakat.  
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9. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a kilencedik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
bejelentéseket tartalmazza.  
A polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a Jobbik Magyarországért Mozgalom helyi 
szervezete május 1-én - a korábban Bere Ferenc által használt területen (Mezőtúri út) - 
majálist rendez, melyre szeretettel várnak minden érdeklődőt. A majális megrendezésével 
színesebbé kívánják tenni a települési programokat. 
A polgármester megadja a szót Kanó József képviselő részére. 
Kanó József képviselő – elmondja, hogy a közmunkásokra véleménye szerint nagyobb 
odafigyelés kellene, ha szükséges, akkor meg kell bízni az ellenőrzési, felügyeleti feladattal 
még egy főt.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Földi Imrén kívül még egy fő végzi ezt a feladatot. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre képviselő – elmondja, hogy közfoglalkoztatás keretében az intézményeknél is 
végeznek feladatot a programban résztvevők. Megjegyzi, hogy az önkormányzatnál olyan 
emberek maradtak, akik nem igazán úgy állnak hozzá a munkához, ahogyan kellene. 
Elmondja, hogy az ellenőrzéseket folyamatosan végzik. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Csatári Lajos képviselő részére. 
Csatári Lajos képviselő – elmondja, hogy Takács Ferenc festőművésszel telefonon beszélt, 
alkotásaiból augusztus 20-án szeretne Dévaványán egy kiállítást rendezni. 30 képet állítani ki, 
ha az önkormányzat a képek szállítását megoldaná. A kiállítás megnyitására Tóth Istvánné 
pedagógust kérné fel.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy korábban is rendezett kiállítást Takács Ferenc 
Dévaványán, a festmények szállítását az önkormányzat felvállalta.  
Erdeiné Mucsi Márta intézményegység vezető dönti el, hogy a programba hogyan tudja 
beleilleszteni a kiállítást.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre képviselő – elmondja, hogy 2009. augusztus 31-én végéhez ér a 2004. őszén 
indított Nemzeti Vidékfejlesztési Terv Agrár-környezetgazdálkodási (AKG) programja.  
2009. május 16. és június 30. között ismételten lehet pályázni AKG programra.  
A képviselő javasolja, hogy a pályázatot ismételten nyújtsák be a programra változatlan 
terület nagysággal. 
Szántóföldi növénytermesztés túzok élőhely-fejlesztési előírásokkal célprogramra 349,5 ha 
területtel, gyepgazdálkodás túzok élőhely-fejlesztési előírásokkal célprogram kaszálással, 
pedig 83,4 ha nagyságú területtel. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az ORGANOFERM Kft. és az ATEVSZOLG 
cégcsoport közös megkeresését a testület úgy reagálta le, hogy tárgyalják tovább, a 
komposztáló mellett létesítendő pelletüzemmel kapcsolatosan, amelyhez szeretnének 
alapanyag előállítás érdekében területet bérelni az önkormányzattól. A komposztáló mögötti 
területet szeretnék bérbe venni (26 ha).  
A bizottság az elmondottaktól függetlenül javasolja, hogy a pályázat változatlan nagyságú 
területtel kerüljön benyújtásra.  
A bizottsági ülésen az a javaslat hangzott el, hogy Kft. béreljen máshol területet.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a pályázat benyújtásra kerüljön változatlan terület nagysággal 
(szántó 349,5 ha, gyep 83,4 ha) kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
137/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Nemzeti 
Vidékfejlesztési Terv Agrár-környezetgazdálkodási (AKG) programjára pályázatot 
nyújt be  
- szántóföldi növénytermesztés túzok élőhely-fejlesztési előírásokkal célprogramra 

349,5 ha területtel,  
- gyepgazdálkodás túzok élőhely-fejlesztési előírásokkal célprogram kaszálással, 

pedig 83,4 ha nagyságú területtel. 
 
A pályázat benyújtása 2009. május 16. és június 30. között lehetséges.  
 
A képviselő testület megbízza Földi Imre programirányítót a pályázat elkészítésével és 
a megadott határidőn belül történő benyújtásával.  
 
Felelős:  Földi Imre programirányító 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre képviselő – elmondja, hogy lejár az 5 éves időtartamra vonatkozó megállapodás a 
növényvédelemmel és szolgáltatásokkal kapcsolatos munkavégzések vonatkozásában. A 
pályázati felhívás kidolgozásával kéri, hogy a testület bízza meg, amelynek megjelentetéséről 
a májusi testületi ülésen tudnak dönteni, a júniusi testületi ülésen pedig ki tudják választani a 
legelőnyösebb ajánlatot tevő szolgáltatást végzőt.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy bízzák meg Földi Imre programirányítót az agrárgazdálkodást segítő 
tevékenységre vonatkozó pályázati felhívás, valamint részletes pályázati kiírás elkészítésével, 
amelyet a májusi testületi ülésre terjesszen be kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
138/2009.(IV.20.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza Földi Imre 
programirányítót az agrárgazdálkodást segítő tevékenységre vonatkozó pályázati 
felhívás, valamint részletes pályázati kiírás elkészítésével.  
 
Felelős:  Földi Imre programirányító 
Határidő:  2009. május 21. 
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Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – rövid tájékoztatást kér arra vonatkozóan, hogyan áll a 
Dévaványán tervezett TESCO áruház ügye.   
Pap Tibor polgármester – a felvetésre elmondja, hogy az írásos választ a TESCO-hoz küldött 
levelekre még nem kapott. Szóban a fejlesztési igazgatóság munkatársaitól azt a tájékoztatást 
kapta, hogy írásban fognak reagálni a megkeresésre. Elmondták azt is, hogy dr. Ágoston 
Sándor képviselőtől kaptak egy levelet az elmúlt évben, amelynek hatására nem jönnek 
Dévaványára. A levélben az állt, hogy Dévaványa jelentős vonzáskörzettel rendelkezik, 
többek között körösladányi lakosok is járnak a településre vásárolni. Körösladányt ez ügyben 
megkeresték és ott arról kaptak tájékoztatást, hogy Szeghalomra és Mezőberénybe járnak 
vásárolni.  
A polgármester újból felvette a kapcsolatot a TESCO érintett munkatársaival, a levelekre 
azóta sem reagáltak, a helyszíni tárgyalásra történő meghívásra sem jeleztek vissza.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kondacs György képviselő részére.  
Kondacs György képviselő – korábbi testületi ülésen szó volt arról, hogy az önkormányzat 
gépparkja elöregedett. El kell gondolkodni azon, hogy a javításra magas összegeket 
fordítanak, vagy pedig a meglévő gépeket lecserélik. 
Pap Tibor polgármester – elmondja, figyelik a pályázati lehetőségeket új gépek vásárlása 
tekintetében. Korábbi testületi ülésen volt új gép vásárlására vonatkozó előterjesztés, de az 
akkor elutasításra került.   
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Csatári Lajos képviselő részére.  
Csatári Lajos képviselő – kérdése, hogy a komposztáló telepen lévő gépek állapotáról 
vannak-e információk? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bérlővel Gyuricza Máté műszaki ügyintéző tartja 
a kapcsolatot.  
Csatári Lajos képviselő – javasolja, hogy a gépeket ellenőrizzék le annak érdekében, hogy ne 
álljon elő az a helyzet mint a korábbi bérlőnél.  
Pap Tibor polgármester – az ellenőrzésnek akadályát nem látja, Gyuricza Máté műszaki 
ügyintézővel egyeztessenek ez ügyben. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy a lakosság részéről nagyon sok panasz van a 
motorosokra. Tudja, hogy ráhatással nem tudnak lenni erre a dologra, de érdemes lenne 
felhívni a rendőrök figyelmét.  
Kérdése, hogy az óvodát valóban vállalkozásba kívánják adni? 
Pap Tibor polgármester – a képviselő kérdésére elmondja, hogy valóban megkereste egy 
óvónő, aki 10 éve üzemeltet vállalkozásban óvodát. Javasolja a képviselő-testületnek, hogy 
ajánlatát gondolják át. A polgármester elmondta, hogy ebben az oktatási évben erre a feladatra 
biztos nem írnak ki pályázatot, hiszen az oktatási évet úgy készítették elő, hogy ez nem volt 
benne az elképzelésükben. A 2010. évi költségvetés készítésekor erről lehet tárgyalni. A mai 
postával az írásos ajánlkozás a gyomaendrődi Tulipános Óvoda vezetőjétől megérkezett, 
amely a testület elé fog kerülni. 
Földesi Zoltán képviselő – következő kérdése, ha az óvoda vállalkozásba adása meg fog 
történni, az hogyan érinti az ÁMK felépítését? 
Pap Tibor polgármester – a képviselő kérdésére elmondja, hogy annyival kevesebb lesz a 
feladat.  
Kondacs György képviselő – véleménye, hogy a művészeti iskolát is más formában kellene 
működtetni, hiszen az nem kötelezően ellátandó feladat.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Túrkevén a zeneiskolát alapítvány működtetni, 
tudomása szerint jól.  
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A polgármester megadja a szót Dékány József képviselő részére.  
Dékány József képviselő – kérdése, hogy a központi autóbuszváró építésének ügye hogyan 
áll? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Sebestyén és Társa Kft. a Közbeszerzési 
Döntőbizottságnál eljárást kezdeményezett, az eljárás során az Endrényi és Társa Kft. 
észrevételt tett.  
A Közbeszerzési Döntőbizottság egy alkalommal április 6-án már tartott ülést, de döntést nem 
hozott, hanem újabb dokumentumokat és információkat kért be. A benyújtandó iratokat a 
közbeszerzési eljárást bonyolító szakértő megküldte, melyre eddig reagálás – újabb tárgyalás 
tartása, vagy anélküli döntéshozatal – nem történt.   
A Közbeszerzési Döntőbizottság döntésétől függ, hogy a buszváró megépítését határidőre be 
tudják-e fejezni. Ha új eljárás lefolytatását írják elő, akkor a határidőre nem fog elkészülni az 
épület. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Horváth László képviselő részére. 
Horváth László képviselő - kérdése, hogy az önkormányzati tulajdonú ÁFÉSZ használatában 
lévő ingatlanok visszaigénylésével kapcsolatos ügy hogyan áll? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy eddig még nem sikerült megállapodni az ÁFÉSZ-
al.  
A polgármester elmondja, hogy a Penny Market megkereste az ÁFÉSZ-t azzal, hogy 
megvásárolná a Kossuth u. és az Árpád u. sarkon lévő ingatlant. 
A polgármester tájékoztatta az elnök asszonyt arról, hogy a KTSZ ingatlana elkelt az AD&T 
Kft. vásárolta meg. A cég áruházat, illatszereket, háztartási eszközöket forgalmazó üzletet 
kíván nyitni, valamint egy bankfiókot.  
A polgármester megadja a szót Dékány József képviselő részére.  
Dékány József képviselő – tudomása van arról, hogy a mai napon elkezdődött a múzeum 
kerítésének a javítása. Kérdése, hogy ez garanciális munkavégzés keretében történik? 
Pap Tibor polgármester – a képviselő kérdésére elmondja, hogy a javítás garanciális.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – tájékoztatja az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság 
tagjait, hogy az ülés a jövő héten  kedden lesz megtartva, a megszokott szerdai naptól 
eltérően, mivel Csatári Terézia igazgatási irodavezetőnek egész napos  elfoglaltsága lesz.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy több előterjesztés nincs. 
 
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 1630 órakor bezárja. 
 
 
 
 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
 
 
 
 
 
 

Pap Tibor      Balogh Csilla 
polgármester      jegyző  
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